
Vragen SP Duidingsdebat coronavirus

Ter voorbereiding van het duidingsdebat op 4 juni en de bespreking van de prioriteitennota op 9 juli
heeft de SP-fractie behoefte aan meer informatie. Wij beseffen dat in het duidingsdebat geen accent
wordt gelegd op de financiële kant van de coronacrisis, maar het is onvermijdelijk dat we het daar
op kofte termijn wel over moeten gaan hebben. Ook realiseren wij ons dat de gevraagde informatie
nog niet beschikbaar is voor 4 juni. Wij hopen wel meer inzicht te krijgen in onderstaande zaken
voor we kunnen beginnen aan de behandeling van de prioriteitennota.

Welke specifieke informatie willen wij hebben van het college:

1. Wat zijn globaal de kosten i.v.m. de coronacrisis die voor rekening komen van de gemeente op
het gebied van de bijstand, verstrekking van hulpmiddelen, ondersteuning bedrijven en
ondersteuning inwoners (denk daarbij aan Wmo, voedselbank, dak- en thuislozenopvang,
mantelzorg)?

In de eerste financiële rapportage over 2020 hebben we een beeld geschetst van alle risico's die we op dit
moment zien. Soms met bedragen omdat deze redelijkerwijs in te schatten zijn, soms kunnen we nog niet
anders dan het schetsen van mogelijke ontwikkelingen.
In de opinienota voor het coronadebat hebben we een actueel financieel beeld geschetst, de belangrijkste
risico's en ook ondersteuningsmaatregelen i.v.m. corona in beeld gebracht.

2. Welke van de extra kosten worden vergoed door het Rijk?

De TOZO regeling en de uitvoering ervan wordt vergoed door het Rijk. We hebben inmiddels een voorschot
ontvangen van ruim 10 miljoen euro.

De VNG is nog in gesprek met het Rijk over mogelijke extra compensatie (bijvoorbeeld binnen de zorg), maar
daarover is op dit moment nog weinig bekend.

Daarnaast is er een steunpakket voor sportverenigingen landelijk opgesteld. Hierin zit een steunpakket om
gemeenten te compenseren voor de kwijtschelding van huurkosten voor sportverenigingen die geconfronteerd

worden met een omzetdaling over de periode 1 maart tot 1juni. Wat het lokale effect voor ons is, is nog niet
duidelijk. Aan gemeenten is gevraagd om de extra'corona kosten'(bijv. zorgkosten) bij te houden. Mogelijk
worden hier in een later stadium nog afspraken over gemaakt tussen de VNG en het Rijk.

3. Wat is de situatie met giften en leningen die worden verstrekt in het kader van de
noodmaatregelen die door de regering zijn genomen? Wordt een deel daarvan door de
gemeente betaald en gefaciliteerd en onder welke voorwaarden?

De maatregelen die door de regering zijn genomen komen voor rekening van het Rijk. De TOZO regeling
voeren wij als gemeente uit, maar wordt op basis van nacalculatie aan ons vergoed door het Rijk. We hebben

inmiddels een voorschot van het Rijk ontvangen van ruim 10 miljoen euro. Periodiek brengen we u via de
corona nieuwsbrief op de hoogte over het aantal Tozo-verzoeken en het aantal dat al is uitgekeerd.



7. In verschillende gemeenten in Noordoost-Brabant wordt gevraagd naar meer onderzoek naar de
relatie tussen de luchtkwaliteit, intensieve veehouderij en de ernst van luchtwegklachten en
luchtweginfecties. Wat is de opstelling van het Osse college daarin?

Het College zet in op samenwerking met de Regio Noord-Oost Brabant om:
- zich voor continue verbetering van luchtkwaliteit in te zetten;
- meer monitoring van luchtkwaliteit in de regio te realiseren;
- álle bronnen die invloed hebben op de luchtkwaliteit te beschouwen

Toelichting/Achtergrond :

Luchtkwaliteit is van invloed op de gezondheid van mensen. Daarom zijn er (Europese) normen van kracht en
vindt monitoring door het RIVM in heel Nederland plaats. Uit jaarrapportages blijkt dat er in Oss geen

overschrijdingen plaatsvindenl. In de afgelopen jaren is de luchtkwaliteit in Nederland sterk verbeterd.

Luchtkwaliteit wordt enerzijds bepaald door de binnenlandse bronnen verkeer, industrie, landbouw, transport
(scheepvaart en luchtvaart) en wonen o.a. hout stook. Anderzijds wordt de luchtkwaliteit door een aanzienlijk
deel bepaald door buitenlandse bronnen.

In Nederland zet het Rijk in op contlnue verbetering van de luchtkwaliteit om daarmee gezondheidswinst te
behalen. Zij vraagt lagere overheden deze landelijke ambitie te onderschrijven. Gemeente Oss pakt dat op door
daarin gezamenlijk op te gaan trekken met de Regio Noord-Oost Brabant. Immers, luchtkwaliteit kent geen
gemeentelijke grens en door samen te werken kan meer bereÍkt worden. Qua middelen, kennis en effectueren
van voor de regio belangrijke zaken. Meer monitoring naar de luchtkwaliteit is wenselijk dat wil zeggen meer
meetstations in de Regio Noord-Oost Brabant. Dichtstbijzijnde meetpunten op dit moment zijn: Nijmegen,
Vredepeel, Eindhoven en Biest-Houthakker.

Corona is uit China overgekomen en wordt verspreid door mens op mens. Het is geen zoónose.
De tink met luchtkwaliteit wordt nader uitgezocht door het RIVM, hiertoe heeft het Ministerie van LNV onlangs
opdracht gegeven.

Er is een relatie tussen luchtwegklachten en aanwezigheid van veel intensieve veehouderij. Hierover zijn recent
resultaten gepubliceerd2. De samenvatting hiervan:

Uit dit onderzoek in Utrecht, Gelderland en Overijssel kan geconcludeerd worden dat er in
plattelandsgemeenten met veel intensieve veehouderij meer longontstekingen voorkomen. Dit heeft
waarschijnlijk meerdere oorzaken, waarvan de nabijheid van veehouderijen er mogelijk één is. Uit eerder
onderzoek in Limburg en Noord-Brabant (2009-2016) kwamen meerdere jaren achtereen vergelijkbare
resultaten naar voren. Daarnaast kan uit dit onderzoek geconcludeerd worden dat de associatie tussen het
wonen in nabijheid van een geitenhouderij en een verhoogd risico op longontsteking in Gelderland, Overijssel
en Utrecht niet afwijkt van de eerder gevonden associatie in delen van Noord-Brabant en Limburg.

Dit onderzoek levert geen informatie over de oorzaak die deze associatie verklaart. Andere deelonderzoeken
binnen het VGO-III-onderzoeksprogramma naar ziekteverwekkers bij patiënten met een longontsteking, bij
geitenhouders, en op geitenbedrijven zullen meer inzicht moeten opleveren in de oorzaak (of oorzaken) van de
verhoogde incidentie van longontsteking bij omwonenden van geitenhouderijen.

Bronnen

1) Monitoringsrapportage Nationaal Samenwerkingsprogramma Luchtkwaliteit, RIVM-rapport 2019-0170
2) Deelrapport'Longontsteking in de nabijheid van geitenhouderijen in Gelderland, Overijssel en lJtrecht' aprit
2020.Dit rapport maakt deel uit van een reeks vervolgonderzoeken in het kader van het onderzoeksprogramma
Veehouderij en Gezondheid O,mwonenden (VGO) (il.


